
Protokół Nr VI/11 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 27 kwietnia 2011 r. o godz. 14.00.

Numery podjętych uchwał:

1. VI/72/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                         25 czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania
                         mieszkaniowym zasobem Gminy Racibórz na lata 2009-2013”.
2. VI/73/2011 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.
3. VI/74/2011 w sprawie kontynuowania współpracy pomiędzy miastem Racibórz i Opava
                         oraz odnowienia umowy o współpracy.
4. VI/75/2011 w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej Nr 6 w Raciborzu przy 
                         ul. Makuszyńskiego 1.
5. VI/76/2011 w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+”.
6. VI/77/2011 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
7. VI/78/2011 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły
                         Podstawowej Nr 5 dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.
8. VI/79/2011 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły Podstawowej
                         Nr 5 dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.
9. VI/80/2011 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków 
                          w Raciborzu.  
10. VI/81/2011 w sprawie przyjęcia pojazdów samochodowych na własność gminy.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
− Naczelnik Wydziału Inwestycji

i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Miejskiej Urszula Sobocińska
− Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
− Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Marek Kurpis
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
− Naczelnik Wydziału Lokalowego Barbara Krzos - Kulasza
− Naczelnik Wydziału Spraw

Obywatelskich Dorota Fleszer
− Pełnomocnik Prezydenta

d/s   Społecznych Iwona Trzeciakowska
− Radca Prawny Marta Topór 
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Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Wojnar otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 22, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
− wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
− wnioski wynikające z pracy Rady Miasta: 

2) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły 
Podstawowej Nr 5 dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.

3) Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły Podstawowej Nr 
5 dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.

4) Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 
Raciborzu.

5) Uchwała w sprawie przyjęcia programu „Rodzina+” - projekt Komisji OKSRiOS.   
Następnie przekazał, że radni otrzymali również autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 
zmiany budżetu miasta na 2011 r. 
Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższe wnioski.

− Radny Ryszard Frączek w związku z włączeniem do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie przyjęcia programu „Rodzina +” autorstwa komisji, w imieniu radnych 
wnioskodawców zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenia na terenie Miasta Racibórz programu „Rodzina  3+” (pkt 9 proponowanego 
porządku obrad).

Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek.
  
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk podobnie zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad 

swojego projektu uchwały w  sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+” (pkt 10 proponowanego 
porządku obrad). 

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższy wniosek.

Następnie Rada przy 22 głosujących radnych,  18 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi 
się przyjęła następujący porządek obrad:                                                                                         

1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Analiza funkcjonowania Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.
5. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 

czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Racibórz na lata 2009-2013”.

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.
7. Uchwała w sprawie kontynuowania współpracy pomiędzy miastem Racibórz i Opava oraz 

odnowienia umowy o współpracy.
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8. Uchwała w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej Nr 6 w Raciborzu przy 
ul. Makuszyńskiego 1.

9. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+”.
10. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
11. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły 

Podstawowej Nr 5 dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.
12. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły Podstawowej Nr 5 

dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.
13. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 

Raciborzu.  
14. Uchwała w sprawie przyjęcia pojazdów samochodowych na własność gminy.
15. Interpelacje, zapytania i wnioski.
16. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 21 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr V/11 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 30 marca 2011 r. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał Przew. RM bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta 
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami – zał. 
Nr 5 do protokołu.

Ad 4. Analiza funkcjonowania Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że na Komisji GMOŚiBP przedmiotowy dokument  w 
formie wizualnej przedstawił radnym Pan Andrzej Migus Dyrektor MZB w Raciborzu. Podczas 
dyskusji radni zadawali dyrektorowi pytania m.in. dotyczące:
− zasadności utrzymywania lokali mieszkalnych i użytkowych we wspólnotach 

mieszkaniowych, w których udział gminy jest powyżej 30 %,
− zasadności utrzymywania przez MZB służb  technicznych i sprzątających zasoby,
− niskiej ściągalności należności czynszowych za lokale mieszkalne i użytkowe, 
− braku w dokumencie analizy dotyczącej jakości usług na rzecz osób zamieszkujących w 

zasobach komunalnych i planów działania w kierunku jego poprawy,
− braku w dokumencie oceny zarządzania zasobem gminy przez wspólnoty mieszkaniowe.
Na wszystkie spostrzeżenia  radnych odpowiedział Prezydent Miasta i Dyrektor MZB.
Komisja przyjęła dokument zawierający analizę funkcjonowania Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu i proponuje przedłożyć pod obrady sesji Rady Miasta Racibórz. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że na Komisji OKSRiOS przedmiotowy dokument 
w formie wizualnej omówił szczegółowo Pan Andrzej Migus Dyrektor MZB w Raciborzu. 
Informację uzupełnił Prezydent Miasta Mirosław Lenk oraz Z-ca Prezydenta Miasta Ludmiła 
Nowacka. Po prezentacji materiału radni w dyskusji zadali kilka pytań i na wszystkie otrzymali 
odpowiedź od Prezydenta Miasta i Dyrektora MZB. Dokument zawierający analizę 
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funkcjonowania Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu, Komisja przyjęła i  proponuje 
przedłożyć pod obrady sesji Rady Miasta Racibórz. 

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że na Komisji RGBiF przedmiotowy dokument  w 
formie wizualnej przedstawił radnym Pan Andrzej Migus Dyrektor MZB w Raciborzu. 
Natomiast Prezydent Miasta omówił wnioski końcowe  przedstawione w tym dokumencie, 
zmierzające do poprawy funkcjonowania Miejskiego Zarządu Budynków. Po czym w dyskusji 
radni zadali Prezydentowi Miasta i Dyrektorowi MZB kilka pytań. Na wszystkie uzyskali 
odpowiedź. Komisja przyjęła dokument zawierający analizę funkcjonowania Miejskiego 
Zarządu Budynków w Raciborzu i proponuje przedłożyć pod obrady sesji Rady Miasta 
Racibórz. 

− Radny Roman Wałach poprosił o uzupełnienie odpowiedzi na pytanie z komisji odnoszące się 
do spraw sądowych.

− Dyrektor MZB w Raciborzu Andrzej Migus przekazał, że w 2010 roku do sądu skierowano 11 
spraw, m.in. dotyczących uchylenia uchwał wspólnot mieszkaniowych oraz pozwów przeciwko 
zarządom wspólnot.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji i brak wniosków do 
materiału zamknął przedmiotowy punkt obrad. Materiał pt.„Analiza funkcjonowania 
Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu” stanowi zał. Nr 6 do protokołu.

Ad 5. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia 
           25 czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym
           zasobem Gminy Racibórz na lata 2009-2013”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/72/2011 stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką – zał. Nr 8 i 9.

Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr VI/73/2011 stanowi zał. Nr 10 do 
protokołu.
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Ad 7. Uchwała w sprawie kontynuowania współpracy pomiędzy miastem Racibórz i Opava
          oraz odnowienia umowy o współpracy.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VI/74/2011 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej Nr 6 w Raciborzu przy 
           ul. Makuszyńskiego 1.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że na Komisji RGBiF radny Ryszard Frączek złożył 
wniosek i poprosił o przegłosowanie, aby przedmiotowym projektem uchwały, Rada Miasta 
Racibórz zajęła się nie w kwietniu lecz w maju, o ile prawo oświatowe na to pozwala. Prezydent 
Miasta Mirosław Lenk zgodził się na takie rozwiązanie pod warunkiem, że pozwala na to prawo 
oświatowe. Do sesji więc sprawdzi te przepisy i jeśli nie będzie przeszkód prawnych to wycofa 
ten projekt z porządku obrad. Komisja przyjęła wniosek radnego Ryszarda Frączka.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że odłożenie tej uchwały spowoduje pozostawienie 
bardzo mało czasu dyrekcji szkoły na zrealizowanie zadań i obowiązków do wykonania zgodnie 
z kalendarzem. Dodał, że działań tych nie można rozpocząć przed podjęciem uchwały. W 
związku z powyższym zwrócił się do radnych z prośbą o przyjęcie tej uchwały na dzisiejszej 
sesji.   

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 2 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/75/2011 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że opinie komisji w sprawie tego projektu uchwały są 
bezprzedmiotowe ponieważ projekty opiniowane na komisjach zostały wycofane z porządku 
obrad, a dostarczony dzisiaj radnym materiał jest wynikiem prac na Komisji OKSRiOS.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że uchwała ta powstawała przez trzy kolejne 
miesiące. Uznała, że mimo kontrowersji udało się przygotować zapisy, które będzie można 
realizować z korzyścią dla mieszkańców. Odnosząc się do definicji użytej w preambule 
programu przekazała, że można było użyć innych definicji lecz każda z nich budziłaby takie czy 
inne kontrowersje. Na koniec w imieniu Komisji OKSRiOS poprosiła o przyjęcie przez Radę tej 
uchwały.   

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/76/2011 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.
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Ad 10. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/77/2011 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły
            Podstawowej Nr 5 dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/78/2011 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły
            Podstawowej Nr 5 dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/79/2011 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków 
            w Raciborzu.  

− Radny Tomasz Kusy z uwagi na to, że jest to nowa uchwała poprosił o jej wprowadzenie.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ta uchwała zmierza w jednym podstawowym 

kierunku, chce się aby zgodnie z zapisami ustawy spory pomiędzy współwłaścicielami we 
wspólnotach mieszkaniowych rozstrzygały sądy powszechne a nie ciała, które do tego nie są 
powoływane. Dodał, że takie rozwiązania są stosowane powszechnie, od jakiegoś jednak czasu 
dostrzega się próbę przerzucania tego rodzaju skarg na organ, który nie jest do tego powołany. 
Dalej uznał, że Rada jak najbardziej jest organem skargowym ale w nieco innych sytuacjach. 

− Radny Tomasz Kusy przekazał, że nie zna tej skargi dlatego też poprosił o wyjaśnienia. Skoro 
jednak jest to skarga na Dyrektora MZB to Rada jak najbardziej jest właściwa. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że Dyrektor MZB w tym przypadku jest jedynie 
reprezentantem właściciela, czyli Gminy Racibórz we wspólnotach mieszkaniowych i ma takie 
same prawa jak inni właściciela.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że radnym będzie lepiej dyskutować gdy będą mogli odnieść 
się do treści skargi. W tym miejscu przekazał kopie skargi radnemu Tomaszowi Kusemu.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że chciałby się trzymać zasady, że tego rodzaju 
spory są rozstrzygane przez sądy powszechne. Dodał, że w zakresie nieprawidłowości natury 
kryminalnej też są odpowiednie organy ścigania.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że zastanawia się czy tego rodzaju zarzuty nie pozwalają 
na skierowanie tej sprawy do organów ścigania z urzędu. Dodał, że w jego ocenie w tej sprawie 
Komisja Rewizyjna nie będzie kompetentna. Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej 
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dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 4 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/80/2011 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie przyjęcia pojazdów samochodowych na własność gminy.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/81/2011 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 15. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Radny Jan Wiecha przedstawił dwie interpelacje:
1) w sprawie recertyfikacji ISO 14001 – zał. Nr 19,
2) w sprawie materiału na sesję majową pt. „Założenia do Strategii Miasta Racibórz w latach 

2011 – 2020” – zał. Nr 20.
− Radna Krystyna Klimaszewska przedstawiła interpelację dotyczącą zorganizowania spotkania 

pozwalającego na wypracowanie metod pomocy mieszkańcom w trudnej sytuacji życiowej, 
mających zadłużenia wobec ZWiK.  

− Radny Franciszek Mandrysz przedstawił interpelację dotyczącą należytego uczczenia pamięci 
Mieszka Laskonogiego – zał. Nr 21.

− Radny Roman Wałach przedstawił następujące wnioski i interpelacje:
1) wniosek w sprawie wpisania do planu pracy Rady Miasta tematu w sprawie edukacji 6 

latków,
2) interpelację w sprawie powołania w urzędzie miasta urzędnika, który zajmowałby się 

infrastrukturą drogową i u którego można by też było zgłaszać różnego rodzaju usterki na 
drogach, sprawy reklamacji czy zastrzeżeń z protokołów odbiorowych. Dla przykładu 
wskazał na problemy z przejazdem kolejowym i prawoskrętami czy na generalny problem z 
terenami zielonymi przy remontowanych drogach m.in. na ulicach: Krętej, Urbana, 
Katowickiej.  

− Radny Ryszard Frączek przedstawił wniosek wraz z uzasadnieniem odnoszący się do 
umieszczenia w sali obrad Rady Miasta krzyża. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar odnosząc się do wniosku radnego Ryszarda Frączka przekazał, że 
trudno aby radni w oczywistych kwestiach głosowali, dlatego też uznał, że wniosek ten trafi do 
realizacji bez głosowania. 

− Radny Dariusz Ronin przedstawił dwie interpelacje:
1) w sprawie przedyskutowania na Komisji OKSRiOS, a być może i na Komisji RGBiF tematu 

dotyczącego nowej ustawy żłobkowej – zał. Nr 22  ,  
2) w sprawie materiałów promocyjnych gminy dla potencjalnych inwestorów – zał. Nr 23.

− Radny Stanisław Borowik przedstawił dwie następujące interpelacje:
1) w sprawie utrzymania terenów przydomowych wspólnot mieszkaniowych przy ul. 

Głowackiego,
2) zwrócił uwagę na ruszające się płyty ażurowe na dość niedawno wykonanym parkingu przy 

ul. Staszica.
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− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje i 
zapytania radnych:
− οdnośnie interpelacji radnego Jana Wiechy:

1) w sprawie recertyfikacji ISO 14001 przekazał, że na pewno nie odważy się na takie 
sformułowanie, że wprowadzenie ISO 14001 było błędem. Rozstrzygnięcie tej kwestii 
pozostawia jednak do audytu kierownictwa, które będzie miało miejsce 11 mają br. o 
godz. 13.00. Będzie to okazja aby wspólnie zastanowić się nad przyszłością tego 
systemu.  Uznał, że ISO 14001 uporządkowało w gminie politykę zarządzania 
środowiskiem,  pomogło rozwijać się edukacji ekologicznej oraz pomogło prawidłowo 
rozwijać gospodarkę odpadami. 

2) w sprawie materiału na sesję majową pt. „Założenia do Strategii Miasta Racibórz w 
latach 2011 – 2020” przekazał, że materiał ten jest w końcowej fazie opracowywania. W 
materiale skupiono się na pokazaniu głównych celów strategicznych, celów 
szczegółowych i na ocenie stopnia ich realizacji. Dodał, że zostaną też określone pewne 
obszary wymagające aktualizacji w strategii.  

− odnośnie interpelacji radnej Krystyny Klimaszewskiej przekazał, że w najbliższy piątek 
odbędzie się spotkanie pomiędzy OPS-em i ZWiK-iem w zakresie określenia możliwej 
pomocy mieszkańcom mającym kłopoty z regulowaniem płatności za wodę. Wskazał 
jednak, że problem jest dość trudny, a osobom którym odcięto wodę bo nie płaciły 
rachunków, ZWiK wskazuje miejsce bezpłatnego poboru wody, zwykle jest to siedziba 
spółki.

− odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza przekazał, że miasto wspólnie z 
Nowinami zaangażuje się w przygotowanie konferencji poświęconej postaci Mieszka 
Laskonogiego, która odbędzie się w dniu 20 mają br. Natomiast w dniu 15 mają br. na 
Rynku odbędzie się okolicznościowy festyn, który miasto również współfinansuje.  W 
zakresie tablicy czy pomnika przekazał, że będą prowadzone w tym temacie rozmowy ze 
Starostą, liczy się także na zaangażowanie samych mieszkańców. Dodał, że planuje się 
również umieszczenie pamiątkowej tablicy na Wawelu.   

− odnośnie wniosku i interpelacji radnego Romana Wałacha:
1) w sprawie wpisania do planu pracy Rady Miasta tematu w sprawie edukacji 6 latków 

przekazał, że jest świadomy działań pewnych środowisk celem wyhamowania reformy 
oświaty w tym zakresie, niemniej wskazał, że działania rządu tego nie potwierdzają. 
Dodał, że póki co gdy chodzi o zapisanie sześciolatków do szkoły to zainteresowanie 
rodziców jest niewielkie, na ok 400 dzieci raptem 39 zostało zapisanych przez rodziców. 
Uznał, że w związku z tym w przyszłym roku może nastąpić spiętrzenie, niemniej przy 
obecnym niżu demograficznym szkoły bez problemu sobie poradzą. W zakresie debaty 
na ten temat wskazał, że Rada Miasta nie odwróci przyjętego trendu. Można więc tylko 
dyskutować o przygotowaniu miasta do tej reformy.  Dodał, że sytuacja nie powinna się 
diametralnie zmienić, gdyż spotkania konsultacyjne przeprowadzono już we wszystkich 
przedszkolach. Wspólnie z poradnią psychologiczno–pedagogiczną przekazano 
rodzicom wszystkie istotne informacje.
• Radny Roman Wałach uznał, że miasto w tym zakresie zrobiło naprawdę dużo, 

jednakże nie ma tego efektów. Uznał więc, że Rada Miasta powinna ten temat 
podjąć, po to by uzmysłowić sobie gdzie są te słabe punkty tej ustawy i być może 
dołączyć głosem do tych co składają wniosek aby reformę przesunąć.

• Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że ta różnica zdań polega na tym., że 
radny jest zatroskany o tą sytuacje i generalnie nie zgadza się z zakładaną tezą, 
natomiast urząd ma przygotować szkoły do przyjęcia sześciolatków. Dodał, że ze 
strony Prezydenta Miasta trudno spodziewać się inicjatywy odwrotnej. Wskazał też, 
że ten trend obejmuje już całą Europę. W tym miejscu zaproponował aby radny 
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skontaktował się z Z-cą Prezydenta Miasta Ludmiłą Nowacką celem ustalenia w 
czym konkretnie jest problem.

• Radny Ryszard Frączek przekazał, że popiera działania radnego Romana Wałacha 
gdyż i jego zdaniem jest to zła ustawa i można ja jeszcze zmienić. Dodał, że radni 
przygotują też projekt uchwały z protestem w zakresie wprowadzania tej ustawy. 
Uznał, że opinii publicznej trzeba ten temat nakreślić i do tego potrzebny jest 
materiał przygotowany na sesję. Dodał, że można też temu tematowi poświęcić 
jedną komisję oświaty.

• Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że propozycja Prezydenta Miasta w zakresie 
kontaktu radnych z Panią Ludmiłą Nowacka Z-cą Prezydenta Miasta jest słuszna.

• Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w zakresie komisji to wniosek taki 
radni powinni przedłożyć Przew. Komisji OKSRiOS. Następnie zwrócił uwagę, że ta 
dyskusja w żaden sposób nie może zahamować działań i przygotowań urzędu do 
wdrożenia tej reformy w tym roku. Dodał, że nikt nie zabrania radnym zabiegać o 
poparcie dla przygotowywanej inicjatywy czy nawet protestować.     

− w sprawie powołania w urzędzie miasta urzędnika, który zajmowałby się infrastrukturą 
drogową przekazał, że stanowisko takie jest w urzędzie. Osobą tym zajmującą się jest Pan 
Daniel Grabosz. Dodał, że w prowadzonym zeszycie zgłoszeń są odnotowywane 
interwencje Straży Miejskiej, która zgłasza je codziennie,  poza tym są tam odnotowywane 
zdarzenia wynikające z własnych obserwacji pracowników Wydziału Gospodarki Miejskiej. 
Dodał, że cieszy go również fakt, że robią to i radni i mieszkańcy, niemniej spraw takich jest 
na tyle dużo, że służby nie są wstanie wszystkim uwagom sprostać. W zakresie ul. 
Eichendorffa przekazał, że będzie możliwy prawoskręt w ul. Kościuszki.  W zakresie pasów 
zieleni przekazał, że w większości to wina wykonawcy robót. Dodał, że w ostatnim czasie 
miejsca po robotach drogowych były sprawdzane, były narzucane terminy, niestety cześć 
wykonawców z tych terminów nie robi sobie nic, urząd będzie jednak konsekwentny w 
egzekwowaniu zobowiązań wynikających z gwarancji.        

− odnośnie wniosku radnego Ryszarda Frączka w sprawie krzyża przekazał, że nie traktuje 
tego jako interpelacji i nie będzie się do sprawy odnosił, wystarczy tu deklaracja Przew. 
RM. 

− odnośnie interpelacji radnego Dariusza Ronina 
1) w sprawie przedyskutowania na Komisji OKSRiOS, a być może i na Komisji RGBiF 

tematu dotyczącego nowej ustawy żłobkowej przekazał, że wniosek ten jest słuszny, tym 
bardziej, że coraz więcej obowiązków spływa na gminę, również tych finansowych. 
Dodał, że materiał ten zostanie przygotowany na którąś kolejną Komisję OKSRiOS,    

2) w sprawie materiałów promocyjnych gminy dla potencjalnych inwestorów przekazał, że 
także w tym przypadku materiał poglądowy zostanie przygotowany przez urząd na 
którąś z kolejnych branżowych komisji.

− odnośnie interpelacji radnego Stanisława Borowika
1) w sprawie utrzymanie terenów przydomowych wspólnot mieszkaniowych przy ul. 

Głowackiego przekazał, że zamysłem urzędu jest aby takie tereny przekazywać 
wspólnotom, tak aby w równym stopniu mogły być pokrywane koszty ich utrzymania. 
Dodał, że zwróci się do wszystkich współwłaścicieli mieszkań, lokali, nieruchomości i 
garaży z wnioskiem o partycypacje w kosztach remontu drogi dojazdowej. W wielu 
przypadkach mimo deklaracji MZB współwłaściciele z tego się jednak wycofują. Uznał, 
że miasto będzie reagować tylko w sytuacjach skrajnych, tam gdzie jest niemożliwy już 
wjazd albo będzie to zagrażało bezpieczeństwu, ponieważ gmina nie powinna ponosić 
wszystkich kosztów. Dodał, że nieszczęśliwie się stało, że wcześniej mieszkania były 
sprzedawane lokatorom tylko po obrysie budynku, lokatorzy nie nabywali gruntu 
przyległego do budynku, mimo tego, że teren ten służy tym budynkom (chodnik, 
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podwórka, drogi dojazdowe i parkingi). Sprawy te trzeba teraz uporządkować, wiele 
wspólnot to rozumie i podejmuje stosowne uchwały. Dodał, że gmina jest gotowa 
przekazywać te tereny za 5% ich wartości i niejednokrotnie jeszcze poprawiać te tereny 
przed przekazaniem. Wskazał, że odpowiedź w tej sprawie zostanie przegotowana na 
piśmie,     

2) w sprawie ruszających się płyt ażurowych na dość niedawno wykonanym parkingu przy 
ul. Staszica przekazał, że parking ten jest na gwarancji więc będzie to wyegzekwowane 
od firmy wykonującej to zadanie. 

Ad 16. Zakończenie sesji.

− Przew. RM Tadeusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 1615.

Protokołował:
Leszek Jureczko
                                                                                                    Przewodniczący Rady
                                                                                                         Tadeusz Wojnar
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